
Komunálna politika   

a stretnutie detí žiackeho parlamentu s primátorom mesta Nitra  

Marekom Hattasom 

 

„Politická sloboda a schopnosť zúčastňovať sa na živote vlastnej komunity sú predpokladmi, 

ktoré sú pre ľudský rozvoj také dôležité, ako schopnosť čítať a písať či mať dobré zdravie. 

Ľudia bez politickej slobody majú v živote oveľa menej možností vytvárať spoločné idey a 

vyjadrovať názory. A schopnosť zúčastňovania sa na živote vlastnej komunity – čo káže 

rešpektovať iných a mať slovo v komunálnych rozhodnutiach – je základom ľudskej 

existencie.“ Rozvoj ľudských zdrojov: Prehlbovanie demokracie v roztrieštenom svete 

(UNDP 2002) 

        V rámci niekoľkoročnej dobrej spolupráce s Katedrou politológie a euroázijských štúdií 

Filozofickej fakulty UKF v Nitre sme mali v tomto predvolebnom období možnosť stretnúť sa 

dňa 17. 10. 2022 na pôde UKF v Nitre s primátorom Mesta Nitra a poslancom NR SR Marekom 

Hattasom a viceprimátorom Mesta Nitra Mgr. Miloslavom Špotákom. Stretnutia sa zúčastnilo 

vyše 100 detí a pedagógov zo žiackych parlamentov na ZŠ mesta Nitra, ktorí mali možnosť 

opýtať sa pána primátora otázky, ktoré ich trápia, čo by chceli zmeniť v meste, v ktorom žijú. 

Podnetná diskusia trvala skoro dve hodiny a v závere diskusie primátor Marek Hattas spolu 

s dekanom FF UKF prof. PhDr. Martinom Hetényim, PhD odovzdali ocenenia najlepším 

žiakom, ktorí sa zapojili do vyhlásenej „súťaže“ : List primátorovi /čo sa im páči, čo nie v meste 

Nitra/. 

Najlepšie práce z pomedzi skoro 40 odovzdaných esejí boli vyhodnotené a autori prác 

aj ocenení - Nikola Zelenajová zo ZŠ s MŠ Na Hôrke, Hana Laura Fusková zo ZŠ kn. Pribinu, 

Timo Plaštiak zo ZŠ Beethovenova, Matej Murárik z Piaristickej spojenej školy sv. J. 

Kalazánskeho, .... zo ZŠ Tulipánová.  

Srdečne blahoželáme a prajeme v budúcnosti aj ich splnenie. 

Ďakujeme vedeniu FF UKF Dekanovi Filozofickej fakulty UKF v Nitre prof. PhDr. Martinovi 

Hetényimu, PhD a garantke programu PhDr. Márii Kočnerovej, PhD – z Katedry politológie a 

euroázijských štúdií Filozofickej fakulty UKF v Nitre, za sprostredkovanie podnetného 

a výnimočného stretnutia. 

Ďakujeme 

Primátorovi mesta Nitra a poslancovi NR SR  

Marekovi Hattasovi 

Viceprimátorovi mesta Nitra  

Mgr. Miloslavovi Špotákovi 

  

PaedDr. Alena Mrázová, MBA – koordinátor Mestského žiackeho parlamentu pri CVČ 

Domino Nitra 



 

 

 



 

 

 



 

 

 

 
 



Ocenené práce: 

 

Čo by som urobila, keby som primátorka.. 
Často rozmýšľam o tom, aké by to bolo byť primátorkou. Sama vidím, že 

rozhodovanie nie je jednoduché. Ľudia majú rôzne názory na veci. Podľa mňa, 

každý žiada pre seba to najlepšie a už nevidia snahu, možnosti a financovanie. 

Môžem spomenúť napríklad neporiadok v meste a v prírode, ktorý si robíme my 

sami, ale častokrát nato počúvam sťažnosti. 

Otázkou je, čo by sa mohlo zmeniť v meste Nitra. Ako prvé by som dala 

zrealizovať detské funkčné ihriská v okolí Dielov. V okolí Dielov sú síce 2 detské 

ihriská ale sú rozpadnuté, nebezpečné a nefunkčné. Predstavovala by som si niečo 

bezpečnejšie a modernejšie. Prijala by som aj viac výbehov pre psov. Vybudovala 

by som viac oddychových zón v meste, ale aj na sídliskách s kaviarňami, tým by 

som podporila podnikateľov a vytvorila nové pracovné miesta (čašník, kuchár, 

atď). Myslím si, že by bolo super mať na týchto miestach prístupnú Wi-fi. Ďalší 

bod týkajúci sa žiakov a študentov by súvisel s bezplatnou MHD. Keďže mnohí 

cestujeme do škôl. Pri rozhovore s mojimi spolužiakmi sme sa zhodli na tom, že 

by bolo vhodné viac podporovať a propagovať športovcov a umelcov (spev, tanec, 

maľba, divadlo). Taktiež by sa mi páčilo keby je verejné korčuľovanie otvorené 

už od októbra. Medzi ďalšie moje návrhy by bola úprava ciest a chodníkov aby sa 

každý mohol bezpečne pohybovať. Keď už sme pri bezpečnom presúvaní by bolo 

dobré prerobiť bezbariérové prístupy, lebo musíme myslieť aj na vozičkárov a 

matky s kočíkmi. Parkovanie - to je snáď každodenný problém obyvateľov Nitry. 

Preto by som zaviedla parkovacie karty, ktoré by si mohli ľudia zakúpiť. 

Zrealizovala by som viac parkovacích miest, musím myslieť aj na sídliská, kde 

by som kľudne dala aj viacpodlažné parkovacie domy. Keď sa tak prejdem po 

meste, medzi prvými by som dala majiteľom rok na prerobenie starých budov 

alebo zvýšiť daň ktorá sa aj plánuje. Ako ďalšie zbúrať čierne stavby. Zvýšila by 

som starostlivosť o historické budovy. Napríklad vyčistiť stenu na Divadle 

Andreja Bagara. No a medzi posledný bod by som dala viac zelene, o ktorú je 

potrebné sa nasledovne aj starať a skrášľovať ju, príjemné prostredie s lavičkami 

by sa tiež hodilo. 

Ja osobne som spokojná s terajším primátorom, vidím, že sa snaží a páči sa 

mi, čo už urobil pre mesto Nitra. Viem, že je to ťažké a nie všetko sa dá 

zrealizovať. Keby som zvolená, tak ku konci volebného obdobia by som si 

zhodnotila svoju prácu, či sa dali moje projekty aj zrealizovať, nech nedávam do 

ďalšieho volebného obdobiach prázdne sľuby.  

      

 

 

 

Nikola Zelenajová 8.B ZŠ s MŠ Na Hôrke  



Vážený pán primátor, 

Som žiačkou ZŠ Kniežaťa Pribinu a chcela by som Vám napísať, čo by som zmenila 

v Nitre. Som rada, že dávate priestor na vyjadrenie aj nám deťom, ktoré máme 

často iné požiadavky na miesto, kde žijeme ako dospelí, ktorí rozhodujú. 

Medzi občanmi Nitry sa často nájdu nespokojní ohľadom cien jedla, benzínu, 

bezpečnosti atď. Nie vždy je odpoveď na tieto otázky, čo ja rešpektujem, ale asi 

každého z nás napadlo pár zmien, ktoré by sa dali zrealizovať.  

Ja by som vybudovala viacero zastávok na autobus, aby som sa rýchlejšie dostala 

do školy alebo vytvorila viacero športových ihrísk, aby deti mali kde športovať po 

škole alebo cez víkend. Ja napríklad hrám tenis už 5 rokov a v zime je vždy ťažké 

nájsť voľnú halu. Musím trénovať cez víkendy alebo v telocvičniach na 

základných školách, ktoré často nespĺňajú požiadavky. Minule sme trénovali na 

ZŠ Beethovenová a úprimne nezávidím mojim kamarátom, čo tam chodia. Tá 

telocvičňa je veľmi zlá.  

Mohli by sme aj pridať napr. festivaly, aby sme privolali ľudí do mesta.  

Keď sa pozriem von z okna, vidím veľa detí, ktoré fajčia, čo sa nedá na 100% 

zakázať, ale nariadila by som aby sa omamné látky predávali buď nad 18 rokov 

alebo pri ukázaní občianskeho preukazu. Mama mi vravela, že to tak už je 

uzákonené, ale asi sa to nedodržiava.  

Tiež by som pridala do mesta viacero parkov, aby mali deti alebo dôchodcovia 

kde ísť len tak si oddýchnuť alebo ísť do prírody, lebo po škole ideme furt 

s kamarátmi buď do mlynov a nikdy niekam do parku, lebo sa tam nedá nič robiť. 

Pridala alebo zrenovovala by som aj kúpalisko, lebo máme iba jedno a nič moc 

sa tam nedá robiť, tak musíme vždy ísť mimo mesta a nemyslím si, že sme jediný. 

Neviem či som jediná, ktorá si to všimla, ale my na škole nemáme cesty pre 

vozíčkarov alebo aj v iných budovách, čo mi príde nefér voči týmto ľuďom. Ja 

mám slabší sluch a niekedy je ťažké hľadať alebo kúpiť baterky do naslúchadiel 

alebo ak si ich musím dať zosilniť, tak musíme ísť až do Bratislavy, tak by som to 

pridala do nemocnice alebo polikliniky, možno by som pridala aj novú, aby sme 

kvôli zdraviu nemuseli cestovať ďaleko.  

Ďakujem, že ste nám žiakom poskytli priestor na vyjadrenie predstáv, ktoré 

máme o meste, kde žijeme. 

 

Hana Laura Fúsková, 8.A, ZŠ Kniežaťa Pribinu 



Vážený pán primátor, 

je mi potešením napísať Vám list, v ktorom sa chcem podeliť s mojím názorom 

na situáciu v meste, čo vidím a čo by sa mohlo zlepšiť. 

Veľmi rád športujem, najmä bicyklujem, takže nemôžem obísť naše cyklotrasy. 

Myslím, že v tejto oblasti nastal veľký posun vpred. Svedčí o tom množstvo ľudí, 

ktorých môžeme na cyklotrasách stretnúť. Či už vážnych športovcov alebo celé 

rodinky s malými deťmi. 

Bicyklovanie je fajn, ale ... čo cesty? Nie všetci používajú na presun cyklotrasy. 

Stav ciest je v našom meste zlý. Jama, záplata, kanál, jama, záplata, kanál. 

O tomto probléme sa v mojom okolí veľa hovorí a mnohých občanov to trápi. 

Podobne sú na tom aj chodníky. Cesty a chodníky používame denne, preto by sa 

mali rýchlejšie a kvalitnejšie opravovať.   

A ešte jeden postreh. Komunálny odpad a separovaný zber. S rodičmi som bol na 

dovolenke na Kysuciach v Oščadnici. Tam je zavedený systém, ktorým sa snažia 

odmeniť ľudí za to, že separujú odpad. Odmenou sú rôzne zľavy, ktoré môžu 

uplatniť pri nákupe v obchodoch. Viem, že v takom veľkom meste ako je Nitra, 

sa to nedá tak jednoducho, ale určite  existuje nejaký spôsob, akým možno 

občanov podporiť a priviesť ich aj takouto cestou k tomu, že budú separovanie 

považovať za niečo prirodzené, za niečo, čím prispejú aj oni k ochrane 

a skultúrneniu svojho okolia. 

S úctou 

                                                                                               Timo Plaštiak, 15 r. 

                                                                                            ZŠ Beethovenova, Nitra 
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